
 

 

 

Број/Broj: 01/2а-05-1-234/11 

Сарајево/Sarajevo,12. 09. 2011. 

 

КОМИСИЈИ ЗА СПОЉНЕ ПОСЛОВЕ ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 

ЗАЈЕДНИЧКОЈ КОМИСИЈИ ЗА ЕВРОПСКЕ ИНТЕГРАЦИЈЕ 

КОМИСИЈИ ЗА СПОЉНУ И ТРГОВИНСКУ ПОЛИТИКУ, ЦАРИНЕ, 

САОБРАЋАЈ И КОМУНИКАЦИЈЕ ДОМА НАРОДА 

ИЗВЈЕШТАЈ 

о посјети Мирзе Кушљугића, предсједавајућег Комисије за спољне послове 

Представничког дома, Варшави, од 06. до 08. 09. 2011. године 

Мирза Кушљугић, предсједавајући Комисије за спољне послове Представничког 

дома, на позив Министарства иностраних послова и Министарства економије 

Републике Пољске боравио је у Варшави од 06. до 08. 09. 2011. године. 

Осим учествовања на једнодневном семинару на експертском нивоу под називом 

„Како ојачати и прошити Енергетску заједницу“, 07. 09. 2011. године, на који је г. 

Кушљугић позван, организатори ове посјете, у сарадњи са Амбасадом БиХ у Пољској, 

договорили су и више билатералних састанака са представницима извршне и 

законодавне власти, те са представницима послодаваца и трговинске коморе. Одржани 

су састанци са: 

1. Гражyном Бернатович, државним подсекретаром МИП-а РП (уторак, 06. 09. у 

14 часова); 

2. Анджејом Халицким, предсједником Комисије за спољне послове Сејма 

(уторак, 06. 09. у 15 часова);  

3. Марћином Королецом, државним подсекретаром Министарства економије  

(сриједа, 07. 09. у 10.30 часова);  

4. Анджејом Зарајчyком, предсједником Пољско-балканске коморе (четвртак, 08. 

09. у 14 часова). 

Једнодневни семинар на експертском нивоу „Како ојачати и прошити Енергетску 

заједницу“, који је одржан 07. 09. 2011. године, у први план  је ставио спољну 

димензију енергетске политике ЕУ која је од највећег приоритета пољског 

предсједавања Савјетом ЕУ у овом шестомјесечном периоду. У оквиру полазних 

основа те политике посебан нагласак ставља се  на даљи развој Енергетске заједнице, 

што ствара легалну и економску основу за тржишно оријентисан енергетски сектор и 

сигурност повећања ресурса. Неке од тема семинара биле су: Енергетски приоритети 

пољског предсједавања ЕУ, Помак према Истоку, Енергетске дилеме у сусједству 



 

ЕУ, Енергетска димензија Источног партнерства, Ширење Енергетске заједнице 

на Исток, Тржишта привлачна за улагања - законска регулатива, Трећи пакет 

либерализације, Енергетске потребе за инфраструктуром, Приоритетни пројекти 

од стратешког значаја за регион, Јужни коридор, Нови изазови за 2016. годину и 

даље, итд.   

 

Остали састанци одржани су како слиједи: 

 

1. са Гражyном Бернатович, државним подсекретаром МИП-а РП (уторак, 06. 09. 

у 14 часова)  

 

Госпођу Бернатович занимало је да ли има добрих вијести из БиХ у вези са 

формирањем Савјета министара будући да Пољска подржава интеграције БиХ у ЕУ. 

Пољско предсједавање ЕУ је добар тренутак да нешто ураде за нас и за земље тзв. 

западног Балкана, али су им потребни инструменти.   

Мирза Кушљугић изразио је скепсу у вези са скорим формирањем Савјета министара 

након састанка политичких лидера у Мостару претходног дана (05. 09. 2011). Казао је 

да су њихови ставови након тог састанка најудаљенији до сада. Стога сматра да 

највјероватније нећемо успјети предати захтјев за кандидатуру за чланство до краја 

пољског предсједавања ЕУ. Казао је да му је жао што смо пропустили прилику коју је 

пружало пољско предсједавање ЕУ.  

Гражуна Бернатович је казала да смо вјероватно пропустили прилику и додала да ће 

их бити још, али да ћемо морати на то дуго чекати. Данска и Кипар ће бити 

инволвирани у тематику проширења, али након Пољске, и, према њеном мишљењу, не 

баш чврсто, стога ћемо чекати барем док дође ред на Литванију за предсједавање ЕУ. 

Иако је након Лисабонског уговора улога земље која предсједава слабија, истакнула је 

њену моћ у промоцији и истицању неких тема. Изразила је жаљење због застоја у 

политичком дијалогу, поготово што се за вријеме посјете министра спољних послова 

Пољске г. Сикорског Сарајеву, када се сусрео и са високом представницом гђом 

Аштон, стекао утисак да ће се у БиХ успјети наћи рјешење и да ће кренути напријед. 

Истакнула је ситуацију у другим земљама у региону које показују напредак, за разлику 

од БиХ, те да је ЕУ пуна проблема и да не жели уводити регионалне проблеме у ЕУ.   

Мирза Кушљугић рекао је да ће пренијети поруку Парламентарној скупштини БиХ и 

политичким лидерима. Сматра да је рано за оптимизам због слабе воље с наше стране 

да се нађе рјешење и  формира Савјет министара, али је додао да БиХ зна понекад 

изненадити. Похвалио је рад пољског амбасадора у Сарајеву и наше амбасадорке у 

Варшави. Казао је да, без обзира на застој у договору политичких лидера у БиХ, треба 

наставити с активностима и унапређењу билатералне сарадње. Изразио је задовољство 

што се сарадња у области пољопривреде и туризма између двију земаља развија у 

позитивном смјеру. Казао је да је у Варшаву дошао због учешћа на експертском 

семинару “Како ојачати и проширити Енергетску заједницу” и да сматра да је 

енергетика област које нуди вишестране могућности сарадње. Истакнуо је сличности 

између БиХ и Пољске у области енергетике јер се она у обје земље базира на 

коришћењу угља. Такође је подсјетио да је већина термоелектрана у БиХ пољске 

производње. Упознао је своју саговорницу да има састанак о тој теми у Министарству 

економије РП и да очекује унапређење сарадње и реализацију техничке помоћи 

Пољске БиХ. Захвалио се на помоћи и подршкама које је Пољска пружила БиХ од 

послијератног периода до данас: учешће у мировним снагама, уступање Босни и 



 

Херцеговини кандидатуре за нестално чланство у Савјету безбједности УН, безвизни 

режим, те  истакнуо тренутно актуелну подршку Пољске кандидатури града Сарајева 

за Европску пријестоницу културе 2014. године. 

Гђа Бернатович се сложила да је пружање техничке помоћи и трансфер знања важан 

за земље које имају европске аспирације јер је и њихов случај са европске перспективе 

био сличан, чак се спомињало да су земље западног Балкана у бољој ситуацији него 

земље источне Европе. Њих је на том путу учила Шпанија. Подржавају сарадњу у 

јачању наших административних капацитета. Поновила је подршку Пољске у вези са 

најављеном кандидатуром Сарајева.  

У вези са енергетиком, казала је да Пољска у великој мјери зависи од енергије која се 

базира на угљу и да су захтјеви ЕУ о смањену Cо2 гасова не само економски него и 

велики социјални проблем. Мораће наћи одговарајућа рјешења, поготово што 

нуклеарна енергија, због посљедњих догађаја у свијету, не налази велику подршку. 

У вези са јачањем билатералне сарадње, рекла је да је упозната са недавном врло 

успјешном посјетом министарке за регионални развој РП Бјенковске Босни и 

Херцеговини. Сагласила се са позивом за развој сарадње у области туризма и 

похвалила ангажман амбасаде БиХ на том пољу. 

 

2. Анджејом Халицким, предсједником Комисије за споље послове Сејма (уторак, 

06. 09. у 15часова);  

Анджеј Халицки, предсједник Комисије за спољне послове Сејма, упознао је 

саговорнике о активностима у Сејму и нетом завршеној конференцији COFACC-a 

(Конференција предсједника Комисија за спољне послове парламената држава чланица 

ЕУ), која је била врло успјешна, веома посјећена, с важним гостима, и најдужа до сада 

– трајала је три дана. Први пут су се у историји COFACC-a састали недјељом. 

Посјетила их је гђа Аштон, која је дошла у Варшаву из Сопота, са Gymnich састанка 

МИП-а. Г. Халицки је рекао да је за њега један од кључних приоритета у раду 

Комисије била политика отворених врата за проширење ЕУ. Идући мјесец у Пољској 

су парламентарни избори и ако остане у Сејму, наставиће радити у том смјеру.  

За неке земље чланство у ЕУ је било аутоматски процес и потребно је радити на 

разумијевању процеса прикључења јер то није само техничко питање, већ иманентно 

политичко. Ширење подручја слободе и демократије значи више безбједности за ЕУ. 

Истакнуо је мањак одлучности ЕУ према источним сусједима, а такво губљење 

времена има негативан утицај и на ЕУ у смислу илегалне имиграције, нестабилности 

(Бјелорусија, Азербејџан-Јерменија; Грузија-Русија и сл.). Европа има обавезу да 

остави отворена врата за нове чланице. 

Г. Кушљугић је упознао г. Халицког са радом Парламентарне скупштине БиХ која је 

по броју чланова у оба дома знатно мања него пољски Сејм и Сенат. Упознао га је с 

актуалном политичком ситуацијом у БиХ. Указао је на потребу да се унаприједи 

постојећа сарадња двају парламената. Казао је да се нада да ће г. Халцки остати у 

Сејму и допринијети томе. Нагласио је да је наше опредјељење да се ојача улога 

парламента у спољној политици те оствари боља координација са надлежнима за 

спољну политику у БиХ (Предсједништво БиХ, МИПБиХ).  Истакао је да при томе 

треба оснажити улогу тзв. парламентарне дипломатије. Упутио је позив Комисији за 

спољне послове Сејма (након избора) да посјети Парламентарну скупштину БиХ.  

Г. Халицки је рекао да ће радо доћи у Сарајево ако буде остао у Сејму, али без обзира 

ко буде у Сејму, вјерује да ће сарадња двају парламената ићи у смјеру јачања 

међусобних односа. 

 



 

3. Марћином Королецом, државним подсекретаром Министарства економије  

(сриједа, 07. 09. у 10.30 часова)  

На састанку са Марћином Королецом, државним подсекретаром Министарства 

економије РП, Мирза Кушљугић је представио актуелну енергетску ситуацију у БиХ и 

истакнуо њене сличности са Пољском. Подсјетио је на одличну сарадњу у техничком  

и едукативном смислу за вријеме бивше Југославије, што је потребно актуелизовати. 

Казао је да се БиХ тренутно налази у важном тренутку када је потребно донијети 

стратешке одлуке за будућност енергетске политике и стратегије. Пренос технологије и 

знања из Пољске био би врло користан за БиХ, тим више што је већина термоелектрана 

у БиХ пољске производње. Предложио је посјету пољских експерата БиХ у оквиру 

ТАИЕКС програма као први корак. Упознао је саговорника о предлогу да Пољска буде 

земља партнер на Сајму технологије у Тузли 2012. године. 

Г. Королец је казао да члан 5. Споразума о економској сарадњи предвиђа механизме за 

конкретну сарадњу у области енергетике и састанке међувладиних економских 

комисија  барем једном годишње. Будући да тај споразум још није потписан, обећао је 

да ће убрзати процедуру с њихове стране. Иако не зна да ли ће бити у министарству 

након  избора, рекао је да се почетком идуће године, када Пољска заврши 

предсједавање ЕУ, могу одржати билатералне међувладине консултације о наведеним 

питањима. На предлог о посјети експерата, казао је да се та посјета може организовати 

врло брзо и без ТАИЕКС програма. Довољно је да им наша страна упути захтјев који 

експерти треба да  нас посјете.  

Казао је да  је БиХ упућен позив на састанак министара енергетике држава чланица ЕУ 

и Енергетске заједнице, који ће се одржати у Вроцлаву 19. и 20. 09. 2011. године. 

Сматра да би то била одлична прилика да се упознамо са актуалним темама и дебатама 

у вези с енергетиком. Дао је и пријатељску сугестију у вези са цијеном електричне 

енергије те да БиХ треба да буде више окренута према компетитивности на том плану. 

 

4.   Анджејом Зарајчyком, предсједником Пољско-балканске коморе (четвртак, 

08. 09. у 14.00 часова). 

На састанку са г. Зарајчyком, амбасадорка БиХ у Пољској, Ковиљка Шпирић, укратко  

је представила саговорнике. Похвалила  је одличну сарадњу г. Зарајчyка с Амбасадом 

БиХ у Варшави и истакнула да јој је драго што имамо правог саговорника када је у 

питању енергетика јер је г. Кушљугић експерт у тој области.  

Г. Зарајчyк представио је активности своје компаније Pol-Mot и најновије инвестиције 

(куповина трактора УРСУС, погони биомасе у Војводини, изградња станова у 

Београду, хотел на хрватском приморју). Подсјетио је на одличну сарадњу са бившим 

великим компанијама из БиХ: Фамосом, Унисом и др. Представио је неколико 

могућности сарадње са БиХ: кооперативна производња за компоненте теретних возила, 

понуда пољопривредне механизације и производња биомасе будући да је Pol-Mot 

највећи произвођач биомасе у Пољској. Подсјетио је на могућност добијања повољних 

кредита јер БиХ за разлику од неких сусједа није искористила све могућности. Изразио 

је интерес за улагање у енергетски сектор и то у мање хидроелектране до 10МW.  

Г. Кушљугић упознао  је саговорника о актуелној енергетској ситуацији у БиХ. У вези 

са улагањем у хидроелектране, упознао га је са начинима инвестирања: заједничка 

улагања; куповина концесије и куповина грађевинске дозволе. Такође је рекао да су за 

таква улагања  тренутно врло заинтересоване Словенија, Њемачка, Турска и Кина. 

Г. Зарајчyк је изразио велико задовољство због сусрета и казао да треба искористити 

могућности повољних кредита у Пољској у области енергетике. Изразио је спремност 



 

 

Извјештај сачинила Мерџана Иглица, секретар Комисије за спољне послове ПДПСБиХ 

 

 

 

 

 

Достављено: 

      

 Наслову 

 Сектору за међународне односе и протокол ПСБиХ 

 Министарству иностраних послова БиХ 

 а/а 

да дође у БиХ и разговора о конкретним предлозима за инвестирање.  

Разговор је оцијењен врло корисним с обје стране и договорено је да се контакти 

наставе. 

 


